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Nyomtatott és online sajtó 
  

Szijjártó Péter: Magyarországot egyszerre éri súlyos fenyegetés Brüsszelből és 

Kijevből 
2025. június 18. – MTI, Magyar Nemzet, Index, Origo 

Magyarországot egyszerre éri súlyos fenyegetés Brüsszel és Kijev részéről, ugyanis a Von der 

Leyen-Zelenszkij terv fenyegetést jelent hazánk energiabiztonságára és a rezsiköltségek 

jelentős növekedéséhez vezethet - közölte a tárca tájékoztatása szerint Szijjártó Péter 

külgazdasági és külügyminiszter szerdán Athénban. A tárcavezető görög kollégájával, Jorgosz 

Gerapetritisszel tárgyalt, majd a közös sajtótájékoztatón arról számolt be, hogy a veszélyek 

korában, amikor pusztító háborúk dúlnak Európában és a szomszédságban, egyre inkább 

felértékelődnek a stabil, megbízható, baráti kapcsolatok, mint amilyen a Magyarország és 

Görögország közötti viszony is. Elmondta, hogy mostani találkozóit követően, délután részt 

vesz egy nagy energetikai konferencián is, ugyanis Magyarországot ma egyszerre fenyegeti 

komoly veszély Brüsszel és Kijev részéről. 

 

A sikerhez erős képviseletre van szükség - a Bodrogközbe látogatott Nacsa Lőrinc 

államtitkár 
2025. június 18. – Ma7  

Nacsa Lőrinc nemzetpolitikai államtitkár szerdán Királyhelmecre látogatott, ahol a Bodrogköz 

és az Ung-vidék polgármestereivel, oktatási intézményeinek vezetőivel, civil és egyházi 

szervezetek képviselőivel találkozott. A rendezvényre elkísérte őt Gubík László, a Magyar 

Szövetség elnöke is. A találkozót, amelynek helyszíne a királyhelmeci Mailáth József Regionális 

Múzeum kiállítóterme volt, a múzeum igazgatónője, Pakosta Andrea nyitotta meg, majd a helyi 

művészeti iskola képviselői adtak a vendégek tiszteletére egy rövid zongorakoncertet. Ezután 

házigazdaként Pandy Péter, a Magyar Szövetség Országos Tanácsának elnöke üdvözölte a 

vendégeket és a megjelenteket. Először Nacsa Lőrinc kért szót, aki mondandóját azzal kezdte: 

tegnap a parlament elfogadta a 2026-os költségvetést, és örömmel állapította meg, hogy abban 

ismét jelentős összeg szerepel a határon túli magyarok közösségerősítő támogatására. A 

Kárpát-medence közös otthonunk, szülőföldünkön pedig szeretnénk békében élni és 

boldogulni. A sikerhez erős politikai képviseletre, iskolákra, egyházakra van szükség, ezek 

megteremtéséhez pedig elengedhetetlen az összefogás, a közös akarat - hangsúlyozta. 

Megköszönte az eddigi nemzethűséget, azt a munkát, amit a felvidéki magyarság 

megmaradásáért tettek az itt élő emberek, bízva abban az előrelépésben, amelyet majd a 

következő időszak munkája eredményez. 
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https://magyarnemzet.hu/kulfold/2025/06/szijjarto-peter-fenyegetes-brusszel-kijev?utm_source=hirstart&utm_medium=referral&utm_campaign=hiraggregator
https://magyarnemzet.hu/kulfold/2025/06/szijjarto-peter-fenyegetes-brusszel-kijev?utm_source=hirstart&utm_medium=referral&utm_campaign=hiraggregator
https://ma7.sk/tajaink/a-sikerhez-eros-kepviseletre-van-szukseg-a-bodrogkozbe-latogatott-nacsa-lorinc-allamtitkar
https://ma7.sk/tajaink/a-sikerhez-eros-kepviseletre-van-szukseg-a-bodrogkozbe-latogatott-nacsa-lorinc-allamtitkar
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RMDSZ: egy hét alatt több mint 23 millió forint gyűlt össze adományokból és 

jótékonysági rendezvényeken 
2025. június 18. – MTI, Vajma.info, Krónika, maszol.ro 

Egyetlen hét alatt 291 273 lej (23 millió forint) gyűlt össze a parajdi bányakatasztrófa sújtotta 

családok és a háromszéki árvízkárosultak megsegítésére indított, a Romániai Magyar 

Demokrata Szövetség (RMDSZ) által népszerűsített adománygyűjtésekből és jótékonysági 

koncertekből - közölte szerdán az MTI-vel az erdélyi magyar érdekvédelmi szervezet. A 

közleményben emlékeztetnek, hogy a beérkezett összegekkel a parajdi családokat, a helyi 

turizmus újraindítását, valamint a háromszéki árvízkárosultakat támogatják. Az RMDSZ egy 

hete indította el a Segitsparajdon.ro weboldalt, mely révén gyorsan, egyszerűen lehet 

támogatni a székelyföldi község és térsége, a Sóvidék megsegítésére indított helyi 

adománygyűjtő kezdeményezéseket. Az adományokat a Székelyudvarhelyi Református 

Egyházmegye, a Sóvidék-Hegyalja Turisztikai Egyesület és a Hargita Közösségi Fejlesztési 

Társulás gyűjti, a politikai szervezet kizárólag a kampány lebonyolításában vesz részt. Az elmúlt 

napokban jótékonysági koncertsorozatot is szerveztek Erdélyben Mága Zoltán 

hegedűművésszel, valamint a Bagossy Brothers Company csíksomlyói nyeregben, több mint 

százezer néző előtt megtartott hétvégi koncertjén is adományokat gyűjtöttek. Kelemen Hunor, 

az RMDSZ elnöke úgy értékelt, hogy rövid idő alatt bámulatos szolidaritást mutattak a 

magyarok a határ mindkét oldalán, és a honlap román nyelvű felületén (Ajutapraid.ro) is nagy 

számban adakoznak. 

  
Pokolinak látta a lemondása óta eltelt másfél évet Novák Katalin  
2025. június 18. – Krónika 

Pokolinak látta a lemondása óta eltelt másfél évet Novák Katalin, Magyarország korábbi 

köztársasági elnöke, de önkénteskedett, és az Istenbe vetett hite átsegítette a nehézségeken. 

Elnökként maga sütötte sós stanglit vitt a repülőtérre Ferenc pápának, és lovagolt a bahreini 

király fiával. Többek között ezekről beszélt Novák Katalin kedd este a Temesvári Magyar 

Színházban tartott pódiumbeszélgetésen, mely az első nyilvánosság előtti szereplése volt a 

lemondása óta.  

 

Kelemen: lehet, hogy az RMDSZ nem lesz a következő kormány része 
2025. június 18. – Krónika, Székelyhon 

Megtörténhet, hogy az RMDSZ nem lesz része a következő kormánykoalíciónak – jelentette ki 

Kelemen Hunor. Az RMDSZ elnöke szerdán az RFI rádiónak nyilatkozva beszélt minderről; 

Kelemen szerint az RMDSZ-nek eddig felajánlott minisztériumok csak „dekorációs” szerepet 

töltenének be, és a kabinet támogatásához amúgy is meglenne a kényelmes parlamenti 

többség. „A PNL és a PSD kapja a legfontosabb, a legerősebb, jóváhagyó szerepkörrel 

rendelkező tárcákat. Az USR is kialkudta a magáét. Mi a fejlesztési és a kulturális tárcát 

vinnénk. Meglátjuk, megegyezünk-e a költségvetési és reformprogramról. A főbb döntésekre 
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https://www.vajma.info/cikk/karpat/15695/Parajd-Egy-het-alatt-tobb-mint-23-millio-forint-gyult-ossze-adomanyokbol-es-jotekonysagi-rendezvenyeken.html
https://www.vajma.info/cikk/karpat/15695/Parajd-Egy-het-alatt-tobb-mint-23-millio-forint-gyult-ossze-adomanyokbol-es-jotekonysagi-rendezvenyeken.html
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/pokolinak-latta-a-lemondasa-ota-eltelt-masfel-evet-novak-katalin
https://kronikaonline.ro/belfold/kelemen-lehet-hogy-az-rmdsz-nem-lesz-a-kovetkezo-kormany-resze
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nem lenne befolyásunk. Nem lehetünk csak dekoráció. A tárgyalások lezárása után döntjük el, 

hogy kormányra lépünk-e. Majd meglátjuk. Nélkülünk is lehetséges a kormányzás. Ez nem 

altruizmus, ez matematika kérdése, és a politikai kormányzás azt jelentené, hogy megtaláljuk 

az egyensúlyt és a megoldást, hogy mindenki beleszólást kapjon. Ha csak dísznek vagyunk ott 

vagy, nincsenek jóváhagyós szerepkörrel rendelkező minisztériumok, csak a forma vagyunk 

ott, csak azért, hogy ott legyünk. Ez volt a helyzet 2023-ban is” – emlékeztetett Kelemen.  

 

A parajdi turizmus fellendülését remélik a hamarosan újranyíló sósfürdőtől 
2025. június 18. – MTI, Krónika, Székelyhon 

Legkésőbb július elsején újra megnyit a parajdi sósfürdő, melytől a helyi turizmus fellendülését 

remélik. A strand vízét – melyet korábban a bányából kapott – a Salrom más 

termelőegységeiből hozott sóval keverik – közölte Nicolae Şoltuz, a bányavállalat befektetési 

igazgatója szerdán sajtótájékoztatón Parajdon. A sóbányát felügyelő hatóságok képviselői a 

helyszínen tartott sajtótájékoztatón hangsúlyozták: Parajd biztonságos, és a strand 

megnyitásától a turisták visszatérését várják a bányakatasztrófa nyomán vendégek nélkül 

maradt székelyföldi településre. Nicolae Şoltuz, az Országos Sóipari Társaság (Salrom) 

befektetési igazgatója az MTI szerint elmondta: zajlanak az előkészületek a strand újbóli 

megnyitásához, mely legkésőbb július elsején, de reményeik szerint már korábban 

megtörténik.  

 

Elévülés miatt felmentették Borboly Csabát, de kártérítést kell fizetnie  
2025. június 18. – Székelyhon 

Felmentette Borboly Csabát és vádlott-társait a Maros Megyei Törvényszék a szerdán közzétett 

alapfokú ítéletében. A törvényszék megállapította, hogy a korrupcióellenes ügyészség (DNA) 

által a Hargita megyei tanács korábbi elnöke ellen megfogalmazott vádak, mint például a 

folytatólagosan elkövetett hivatali visszaélés, közokirat-hamisítás, folytatólagosan elkövetett 

hivatali visszaélésre való felbujtás, hatóságok szándékos megtévesztése stb. elévültek, ezért a 

büntetőjogi felelősségre vonást lezárja. Helyt adott viszont a perbe polgári félként csatlakozott 

megyei önkormányzat anyagi követelésének, emiatt Borboly Csabát és öt társát összesen 1,168 

millió lejes kár megtérítésére kötelezi. Az ítélet nem jogerős, a kihirdetéstől számított tíz napon 

belül megfellebbezhető.  

 

Kelemen Hunor: A Salrom vezérigazgatójának le kell mondania   
2025. június 18. – maszol.ro 

Kelemen Hunor szerint a parajdi sóbányánál történteket „hanyagság” okozta, a Salrom 

vezérigazgatójának pedig le kellene mondania, mivel a vállalat elveszítette vagyonának 

csaknem felét. „Tavaly tavasszal vészhelyzet volt, akkor derült ki, hogy problémák vannak. Nem 

tudom, mit csináltak, mert nem voltam kormányon, de elvesztegettek egy évet. És nem tettek 

semmit, vagy szinte semmit (…). A hódoknak ehhez semmi közük, legyünk komolyak. A hódok 

nem ott voltak, tehát nem kell rájuk kenni a felelősséget. Itt hanyagságról van szó. Amikor már 

tavaly áprilisban tudták, hogy gond van – amikor be is zárták a bányát három-négy hétre –, 
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https://maszol.ro/belfold/Kelemen-Hunor-A-Salrom-vezerigazgatojanak-le-kell-mondania
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akkor azonnal be kellett volna avatkozni. A Salrom hatalmas vagyont vesztett el. Nem tudom, 

ez pontosan hány százaléka a Salrom vagyonának, de egy ilyen helyzetben a vezérigazgatónak 

másnap távoznia kell. Ez az én véleményem. Ha elvesztettél majdnem a vagyonod felét, ami 

évről évre bevételt és nyereséget hoz, akkor távozol. Ez az élet” – nyilatkozta szerdán Kelemen 

Hunor az RFI-nek. 

 

Lelki feltöltődés, zene, közösség: ismét jön a FeltöltŐ Fesztivál 
2025. június 18. – maszol.ro, Székelyhon 

Június 19–22. között ismét megtartják a FeltöltŐ Fesztivált Gyergyószentmiklóson, amely 

több, mint egy hétköznapi program: igazi lelki, kulturális és közösségi élmény vár mindenkire 

– írják közleményükben a szervezők. Gyergyószentmiklós szíve idén is négy napra igazi 

közösségi ünneppé változik: a FeltöltŐ Keresztény Zenefesztivál mindenkit vár, aki zenére, 

közösségre, valamint lelki és kulturális feltöltődésre vágyik. A fesztivál a keresztény szabadság, 

az öröm és a magyar kulturális örökség ünnepe, ahol minden generáció megtalálhatja a 

legérdekesebb programokat. Kántor Boglárka parlamenti képviselő elmondta, nagy öröm 

számára, hogy idén a romániai és a magyarországi vallásügyi államtitkárok is részt vesznek a 

programokon, hogy együtt erősítsük az egység és a párbeszéd ügyét. Soltész Miklós és Ciprian 

Vasile Olinici jelenléte nem csupán protokoll, hanem fontos, jelzésértékű gesztus.„Üzenet 

mindannyiunknak, hogy a közös értékek és a hit felülírhatják a távolságokat, a múlt sebeit, és 

hidat építhetnek ott, ahol a világ falakat emel. 

 

Új román–magyar határátkelőhely nyílik Óbéba és Kübekháza között 
2025. június 18. – Nyugati Jelen 

A Regionális Útügyi Igazgatóság (DRDP) közleménye szerint 2025. június 17-én, kedden 

kijelölték az Óbesenyőt Óbébával összekötő 59G jelzésű országút és a Kübekházát a szerbiai 

Rábéval összekötő 43112 jelzésű út csatlakoztatási pontját. Az útügyi szakemberek 

megbeszélésén részt vettek a Temesvári DRDP és a román oldal tervezési szerződését elnyerő 

cégek képviselői, a hazai tervezőmérnökök, a magyar oldal tervezői, az Építésügyi 

Minisztérium, a Magyarországi Közútügyi Főosztály, a Magyarországi Országos Útügyi 

Főosztály és az Óbébai helyi tanács képviselői. A helyszín a román–magyar–szerb hármashatár 

közelében van, ahol Magyarország és Szerbia között már 2020-ban megnyitották a 

határátkelőt, most pedig a román oldalon is megépül a hiányzó 675 méter hosszú útszakasz, 

amely rácsatlakozik a 43112 jelzésű, Kübekházára vezető útra. A magyar oldalon a csatlakozást 

körforgalom biztosítja majd. Magyarországról a kübekházai határátkelőn keresztül lehet majd 

átjutni Szerbiába. 

 

Borboly Csaba ügyvédje fellebbezésre készül  
2025. június 18. – Székelyhon 

Megtámadja az alapfokú bírósági döntést, amely alapján Borboly Csabát, Hargita Megye 

Tanácsa alelnökét (korábbi elnökét), valamint öt vádlott-társát több mint egymillió lejes kár 

megfizetésére kötelezi. Az ítéletet szerdán tették közzé. A Maros Megyei Törvényszék az 

E
rd

é
ly
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ítélethirdetés négyszeri halasztása után szerdán közzétette alapfokú döntését Borboly 

Csabának, Hargita Megye Tanácsa alelnökének (volt elnökének), valamint 12 vádlott-társának 

több mint egy évtizedig folyó büntetőperében. Mint írtuk, a korrupcióellenes ügyészség (DNA) 

által megfogalmazott vádak elévültek, ezért a büntetőjogi felelősségre vonást lezárták. 

Csakhogy a bíróság jóváhagyta a büntetőperben civil félként szereplő Hargita megyei 

önkormányzat, valamint Csíkszentmihály önkormányzata által megfogalmazott kártérítési 

igényt. Így több mint egymillió lejes kár megtérítésére kötelezte Borboly Csabát és öt vádlott-

társát. 

 

Kárpátaljai magyarok nyújtottak segítséget a székelyföldi árvízkárosultaknak 
2025. június 18. – Krónika 

Nehézségeik ellenére kárpátaljai magyarok nyújtottak segítséget a székelyföldi 

árvízkárosultaknak, a 6600 eurós adományt Nagy Ferenc, a Nagydobronyi kistérség 

polgármestere vitte el szerdán Háromszékre. Tamás Sándor, a Kovászna Megyei Tanács elnöke 

a közösségi oldalon szerdán úgy fogalmazott, „határtalan segítséget hoztak a kárpátaljai 

magyar testvéreink”. Emlékeztetett arra, hogy a székelyek is szerveztek gyűjtést a kárpátaljai 

magyarok számára. „Bajban segítünk egymáson! Korábban mi, székelyek is gyűjtést 

szerveztünk az Ukrajnában élő magyaroknak. Most a kárpátaljai Nagydobronyi kistérségben 

élő barátaink – az ottani nehézségek ellenére – viselnek ránk gondot. 6600 euró segélyt 

adományoztak az erdélyi, köztük a háromszéki árvízkárosultak megsegítésére” – fogalmazott 

Tamás Sándor. Mint írta, „a nagylelkű felajánlást szerdán Nagy Ferenc, a Nagydobronyi 

kistérség polgármestere hozta el. Köszönet érte!”  

 

Tanulni érdemes, a tudás érték – közösségként jutalmazta a tantárgyversenyek 

aradi magyar díjazottjait a tanfelügyelőség  
2025. június 18. – Krónika 

Másodízben szervezte meg az Arad Megyei Tanfelügyelőség a tantárgyversenyeken 

helyezéseket elérő magyar diákok közös díjkiosztó ünnepségét. Az aradi városháza 

dísztermében tartott rendezvényen több mint másfél száz oklevelet osztottak ki a magyar 

oktatásban résztvevőknek, akik hét település nyolc különböző iskolájának hírnevét 

öregbítették. „Ti vagytok az aradi magyar közösség jövője és reménysége. Általatok van esély 

arra, hogy évek múlva is hallatszon magyar szó Aradon, és legyen, aki átveszi a helyünket” – 

köszöntötte szerda délután az aradi városháza tanácstermét megtöltő általános és középiskolás 

diákokat, valamint hozzátartozóikat és tanáraikat Tóthpál Renáta kisebbségi tanfelügyelő. Az 

oktatási minisztérium hivatalos versenynaptárában szereplő tantárgyversenyek megyei vagy 

országos szakaszain különböző helyezéseket elérő tanulókat oklevéllel és az RMDSZ, az Alma 

Mater Alapítvány és a Városi Kulturális Központ jóvoltából egy kis ajándéktárggyal 

jutalmazták. Hét település – Arad, Pécska, Kisiratos, Nagyzerénd, Ágya, Simonyifalva és 

Majláthfalva – nyolc iskolájának diákjai összesen 160 diplomát vettek át. 
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Engedélyezett mulasztás: éveken át elnézte a bányafelügyelet a vízbetörés 

veszélyét 
2025. június 18. – maszol.ro 

Nem tett szigorú lépeseket a parajdi – de már rég nem csak Parajdot érintő – katasztrófa 

megelőzése érdekében a bányafelügyelet sem az évek során. Bár tisztában volt a sóbányát 

fenyegető vízbeszivárgással, mégsem kényszerített ki a valódi megelőző intézkedéseket: beérte 

azzal, hogy ezek szerepeljenek az éves tevékenységi tervekben – ez derül ki a bányászati, 

kőolajipari és szén-dioxid-tárolási szabályozó hatóság (ANRMPSG) Maszol kérdéseire adott 

válaszaiból. A hatóság a bánya idén májusi súlyos problémáiról nem is kapott hivatalos 

értesítést, holott ez a törvény szerint az üzemeltető kötelessége lett volna. Hogy melyek lettek 

volna a megfelelő megelőző intézkedések?  – a hatóság szerint ők ebben nem tudnak véleményt 

nyilvánítani. 

 

„Nem akarunk betegek exportőrei lenni” – Magyar–román közegészségügyi 

együttműködés  
2025. június 19. – Krónika 

A daganatos megbetegedések korai felismerésére és kezelésére, a prevencióra és a 

közegészségügyi infrastruktúra fejlesztésére irányuló magyar–román együttműködést ültet 

gyakorlatba Békés és Arad megyei európai uniós támogatással. A népegészségügyi projekt 

egyik célja a hosszú távú egészségügyi előnyök és az orvosi szolgáltatásokhoz való méltányos 

hozzáférés biztosítása a magyar–román határ menti térségben élőknek.  

 

Pataki Csaba: Ne legyen érvénytelen erdélyi szavazat! 
2025. június 19. – maszol.ro 

Szatmárnémetiben zajló, magyarországi támogatással megvalósult beruházásokat keresett fel, 

egyházi vezetőkkel és Szatmár megyei polgármesterekke találkozott szerdán Zsigmond Barna 

Pál magyarországi politikus. A számos szatmári kötődéssel rendelkező FIDESZ-politikus 

röviden elemezte a magyarországi és romániai helyzetet, bemutatva a kontextust, melyben 

továbbra is él az erős magyar-magyar kapcsolat. Fontos pillanatnak nevezte Románia 

schengeni csatlakozását, igazi nemzetpolitikai sikerként beszélve a Schengeni övezet 

kibővítéséről. „Ez a bővítés gazdasági és politikai szempontból is kiemelten fontos” - jelentette 

ki. Álláspontja szerint Romániában az államelnök-választás alkalmával a lehetőségekhez 

mérten a lehető legjobb eredmény született. Felidézte csíkszeredai főkonzuli emlékeit is az Úz-

völgyi katonatemető kapcsán. A magyarországi helyzetről beszélve kijelentette: sok ellenzéki 

politikai párt eltűnt az utóbbi időben a politikai színtérről, jelentős átalakuláson ment keresztül 

az ellenzék, a felmérések viszont továbbra is a FIDESZ-KDNP győzelmét vetítik előre.  
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Nyelvháború vagy törvényes nyelvvédelem Érsekújvárban? 
2025. június 18. – Ma7  

Szlovák-magyar nyelvháború tört ki Érsekújvárott, számoltak be minap a médiumok a Denník 

N és a magyar nyelvű változata, a Napunk cikke nyomán. Néhol a háború helyett „csak” nyelvi 

viszályról írnak a szenzációt hajszoló újságok. Pedig nincs itt se háború, se viszálykodás! 

Csupán a törvényes keretek betartására irányuló civil kezdeményezés és ennek törvényes 

indoklása (az útmutató szövegét bárki megtalálja a kisebbségi ügyi kormánybiztos honlapján. 

A leggyakrabban előforduló kifejezések ajánlott szlovák-magyar fordításai Érsekújvár 

honlapján is megtalálhatóak). Továbbá egy kormánybiztosi felszólítás a rendelet betartásának 

elmulasztásáért felelős vállalkozókhoz. A másik oldalon pedig az erre reagáló tiltakozási hullám 

a vállalkozók részéről. Ez utóbbi eléggé érthetetlen, ellentétes minden üzleti érdekkel, mivel 

nem kívánja megszólítani a város 24 százalékát alkotó magyarságot. Törént ugyanis, hogy a 

majdnem 23 ezer tagot számláló Érsekújvár én így szeretlek közösségi csoport rendszeres és 

kitartó munkával igyekszik felhívni a helyi vállalkozók figyelmét a városban a kétnyelvűség 

betartására, mint kisebbségi jogra. Amennyiben nem járnak sikerrel, panasszal fordulnak a 

kisebbségügyi hivatalhoz, amely eddig több mint 400 bejelentést kapott ezzel kapcsolatban, 

túlnyomó többségük egyetlen várost, Érsekújvárt érint. 

   

Sál Attila a Magyar Szövetség új lévai járási elnöke 
2025. június 18. – Felvidék.ma  

A tavasz folyamán új járási elnököt választott a Magyar Szövetség lévai járási szervezete a 26 

éves vámosladányi Sál Attila személyében. A tisztújító konferenciára Ipolyszakálloson került 

sor, ahol részt vett az ugyancsak a fiatalabb generációhoz tartozó és a korszakváltás politikáját 

meghirdető Gubík László, országos elnök is. A pedagógusként tevékenykedő új elnök Csenger 

Tibor megyei alispánt váltotta a tisztségben, aki feladatait a megyei ügyekre kívánja 

összpontosítani a jövőben. A fiatal politikussal beszélgettünk terveiről, elképzeléseiről. "A helyi 

önkormányzati politikában 2018 óta tevékenykedem, amikor fiatal korom ellenére, mások 

megkeresésére és biztatására döntöttem úgy, hogy tenni kívánok a saját közösségemért, 

falumért, Vámosladányért. A kör pedig évről évre tovább bővült, előbb a Magyar Szövetség 

járási elnökségének tagja lettem, majd idén március 31-én a párt járási konferenciája járási 

elnöknek választott meg. A bizalmat ismételten köszönöm! Helyi önkormányzattól a járási 

elnöki tisztségig a cél és a motiváció azonos, szolgálni a közösségünket és előremozdítani a 

Garam és Ipoly mente magyarságának helyzetét." – emelte ki Sál.  

 

Közös igyekezettel az Ipoly menti oktatás megtartása érdekében 
2025. június 18. – Felvidék.ma  

Kistérségi oktatási fórumnak adott otthont június 17-én Ipolyság. A szakmai találkozóra az 

ipolysági kistérség iskolákat fenntartó településeinek vezetőit hívták meg. Az esemény célja az 
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együttműködés lehetőségeinek feltérképezése a térség iskolahálózatának fenntartása 

érdekében. Mint a megnyitón Zachar Pál, Ipolyság polgármestere kifejtette, a város sikeresen 

végrehajtotta a középiskolák optimalizációját, létrehozva a magyar iskolaközpontot. Azonban 

megjegyezte, tovább szeretnének dolgozni a térség iskoláinak megmaradása érdekében. 

Részben ezt szolgálja az 2025 év elején a szakminisztérium aláírt memorandum is, amelyben a 

két fél elkötelezte magát azzal kapcsolatban, hogy keresik a megoldási lehetőségeket a térség 

iskoláinak jövője érdekében. Ennek érdekében megszólították az ipolysági körzet azon 

településvezetőit, melyek iskolákat tartanak fent: Ipolyvisk, Palást, Szalatnya, Alsószemeréd, 

Ipolyszakállos, Deménd. Az említett községvezetők mellett az oktatási minisztérium 

nemzetiségi szakosztálya képviselői, a Comenius Pedagógiai Intézet, a Selye János Egyetem, a 

Szlovákiai Magyar Pedagógusok Szövetsége és a Nyitra Megyei Önkormányzat képviselői 

vettek részt a keddi szakmai találkozón. 

 

Jó az irány, de még több pénz kell az oktatásba 
2025. június 18. – Felvidék.ma  

A parlament múlt héten jóváhagyta a pedagógusok és a nevelő-oktató munkában résztvevő 

alkalmazottak, valamint egyes közalkalmazottak fizetéséről szóló törvény módosítását. A 

módosítás lehetőséget ad az iskolaigazgatóknak, hogy az általános béremelésen túl is 

honorálhassák a tanügyi dolgozókat. Ezzel kapcsolatban kérdeztük Andruskó Imrét, a Selye 

János Gimnázium igazgatóját, a Magyar Szövetség politikusát – mivel terheli ez az 

intézményvezetőket, javulhat-e ettől a munkaerőhiány és jobban motiválhatóak-e a 

pedagógusok a teljesítményalapú bérezéssel. A módosítás értelmében a pedagógusok és 

pedagógiai szakdolgozók bére szeptember elsejétől hét százalékkal, 2026. január 1-jétől 

további öt százalékkal nő – ez együttesen 12 százalék. Emellett egyéni pótlékot vezetnek be, 

amit külön értékelés, a teljesítmény és a munka minősége alapján lehet kifizetni. „Mindezekre 

az állam biztosítja központilag a forrásokat és az intézményvezetők gazdálkodhatnak vele – 

tehát az iskolákat nem terheli, nem saját magunknak kell kitermelni – de nyilván az ország 

költségvetésének helyzetétől függ majd” – fogalmazott, hozzátéve, az még nem teljesen világos, 

milyen keretrendszer alapján kell majd értékelni a tanárokat, de ez sem újdonság, hiszen a 

tanárok munkáját eddig is kellett értékelni, jegyezte meg. 

                   
31 éves a VMSZ 
2025. június 18. – Vajma.info, Pannon RTV 

1994. június 18-án jött létre a Vajdasági Magyar Szövetség – háború, félelem és bizonytalanság 

közepette - ezt írta közösségi oldalán dr. Pásztor Bálint. Boldog születésnapot kívánok minden 

tagnak, támogatónak, aktivistának, akik az elmúlt három évtizedben saját idejüket, 

energiájukat, sokszor a családjuktól elvett órákat áldozták a közösségért. Nélkülük nem 

tartanánk itt. Köszönöm! - fejtette ki a párt elnöke. A mi erőnk mindig is abban rejlett, hogy 
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tudtunk változni, fiatalítani és közben hűek maradni a közösségünkhöz. Folytatjuk! - zárta 

ünnepi bejegyzését dr. Pásztor Bálint.. 

  

Oktatásról, pályázatokról döntenek az MNT pénteki ülésén 
2025. június 18. – Pannon RTV 

Az ösztöndíjpályázatok határidejének rugalmas kezeléséről is döntenek a Magyar Nemzeti 

Tanács pénteki rendes ülésén. Az 53 napirendi pont közül kiemelt jelentőséggel bír a kis 

létszámú osztályok megnyitásának támogatása is. Fremond Árpád, sajtótájékoztató keretében 

ismertette a pénteki napirendi pontokat és részletezte több fontos témakör jelentőségét. A 

Magyar Nemzeti Tanács elnöke kiemelte, döntés születhet egyebek mellett arról, hogy a 

2025/2026-os tanévben felhatalmazást kapjon arra, hogy módosítsa a pályázatok határidejét. 

Ez az alap- a demonstrátori- és a Várady kiválósági ösztöndíjakat, valamint az Európa 

Kollégium pályázatait érintené. „Ezzel a döntéssel felkészülnénk arra, hogy kövessük az 

eseményeket. Mi szeretnénk július 15-én a pályázatot megjelentetni az alapösztöndíjról. 

Viszont, ha a feltételek nem lesznek adottak és a felvételiket nem tudják megszervezni eddig a 

dátumig, akkor nincs értelme, hogy kiírjuk ezeket a pályázatokat, akkor később fogjuk kiírni, 

viszont szeptember 15-ig volt ez a pályázat nyitva és felkészülünk ez a döntés által arra, hogy 

akár október közepéig, vagy november 1-ig legyen nyitva a pályázat, hogy utána tudjuk 

meghozni a döntéseket és úgyis a korábbi években, amikor az ösztöndíjakat folyósította a 

Magyar Nemzeti Tanács, mindig karácsony előtt kerültek kifizetésre az ösztöndíjak és az adott 

évre, az adott hónapokra megkapták a fiatalok visszamenőleg akár két vagy három hónapot is 

egyszerre.” 

 

Jerasz Anikó: 1218 magyar nyolcadikos diák kisérettségizik a jövő héten 
2025. június 18. – Pannon RTV 

Szerbiában összesen 66.500 általános iskolás tanulót és felnőtt oktatásban részesülő személyt 

tartanak nyilván, a középiskolákban Szerbia-szerte pedig több mint 73.028 férőhely áll a 

rendelkezésre – jelentette ki az oktatási államtitkár. 1218 magyar nyolcadikos diák és 44 felnőtt 

oktatásban részesülő személy kisérettségizik a jövő hét elején, ismertette Jerasz Anikó. Az 

oktatási államtitkár hangsúlyozta a záróvizsgákat június 23-án, 24-én és 25-én tartják, 9 órakor 

kezdődnek, és két órán át tartanak. Az első napon az anyanyelvi tesztet írják a diákok, a 

másodikon a matematikát, a harmadikon pedig a választható tantárgyból írják a tesztet a 

nyolcadikosok. 

 

Már lehet nevezni a magyarkanizsai Futó- és Úszófesztiválra 

2025. június 18. – Pannon RTV 

Augusztus 9-én, a délelőtti órákban idén is megszervezik az úszóversenyeket kisebb, rövidebb 

távokon, míg délután futóverseny lesz a Tisza-parton, de a hosszabb szakaszok a város több 

pontját is érintik majd. A felnőtt sportolók online jelentkezhetnek a trka.rs honlapon, a 

gyerekeket pedig a helyszínen nevezhetik be. Kónya Róbert, a rendezvény koordinátora 

kiemelte: „A nevezési díjak változatlanok a korábbi évekhez képest 2 ezer dinár a rövid távokra, 
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illetve 2500 dinár a három kilométeres úszásra és a 4, 10 kilométeres futásra, valamint az XL 

számra is. A nevezési határidő az július 27-e, eddig lehet nevezni teljes rajtcsomaggal ami, azt 

jelenti, hogy tartalmazz a pólót és az egyéb elemeket amik a rajtcsomagban szoktak lenni, de 

lehetőség van augusztus elsejéig még online nevezni, de ezt csak helyszíni nevezésként tudjuk 

kezelni.” 

 

Vajdasági és külhoni néprajzkutatók mutatták be kutatásaik eredményeit 
2025. június 18. – Pannon RTV 

A Kiss Lajos Néprajzi Társaság rendezvényét a szabadkai Magyar Tannyelvű Tanítóképző Kar 

épületében tartották meg. Az esemény elején a Társaság névadójára, a 125 éve született Kiss 

Lajosra és munkásságára emlékeztek az egybegyűltek. Kiss Lajos a népzene zenetörténeti 

összefüggéseinek vizsgálatával, valamint a szomszédos népek népzenéjének összehasonlító 

kutatásával foglalkozott. A délután folyamán egy műhely-konferencia keretében bemutatták a 

társaság régi és új tagjai körében zajló kutatásokat. Fehér Viktor, elnök, Kiss Lajos Néprajzi 

Társaság: „Szerettünk volna olyan előadásokat idehozni, illetve olyan kutatókat, akik vagy 

vajdasági származásúak, vagy Vajdasághoz és a valamikori történelmi területekhez, Torontál 

vármegyéhez, illetve Bács-Bodrog vármegyéhez kapcsolódó kutatásokat végeznek és ezen 

keresztül tudnának a jövőben kapcsolódni a néprajzi társasághoz és emellett a 

tehetséggondozásra is hangsúlyt fektetünk. Itt vannak a Középiskolások Művészeti 

Vetélkedőjének néprajzi pályázatán résztvevő középiskolások, valamint az Európa Kollégium 

ide kapcsolódó hallgatói is, tehát néprajzi témával, vagy művelődéstörténeti témával foglalkozó 

hallgatók is és ezentúl a mi otthont adó intézményünk, az MTTK kultúrakutató műhelyének 

hallgatói.” 

                         
Elfogadták a törvényt a kettős állampolgárságról 
2025. június 18. – MTI, Demokrata.hu, KISZó. karpatalja.ma 

Az ukrán parlament szerdán elfogadta azt a törvényjavaslatot, amely bizonyos feltételek mellett 

lehetővé teszi a kettős vagy többes állampolgárság meglétét az ukrán állampolgárok számára – 

közölte Telegram-csatornáján Jaroszlav Zseleznyak parlamenti képviselő, írja a 

Korrespondent hírportál. A jelentés szerint, Ukrajna Legfelső Tanács 243 igen, 19 nem 

szavazattal és 9 tartózkodás mellett második, végletes olvasatban elfogadta a 11469-es számú 

törvénytervezetet, amely lehetővé teszi a többes állampolgárság intézményét Ukrajnában. 

Volodimir Zelenszkij ukrán elnök maga nyújtotta be a törvényjavaslatot tavaly augusztusban, 

és a parlamenti jóváhagyás után már csak az ő ellenjegyzésére vár. Az új jogszabály azt is 

meghatározza, hogy kik veszíthetik el ukrán állampolgárságukat: például akik orosz útlevelet 

fogadnak el, vagy akik az orosz hadseregben harcoltak, kivéve azokat az eseteket, amikor ezt 

kényszer alatt tették. Megfoszthatóak az állampolgárságuktól azok, akiket a bíróság jogerősen 

kollaborációért vagy hazaárulásért ítéltek el. 
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Háború: újabb kárpátaljai áldozat – egy évig eltűntnek hitték 
2025. június 18. – KISZó 

A kárpátaljai katonát egy évig eltűntként tartották nyilván. Június 19-én Ilosván végső búcsút 

vesznek az elesett katonától. Elbúcsúznak Szerhij Kopinec főhadnagytól. A férfi 1986. 

augusztus 28-án született, és a Nyugat operatív parancsnokság kötelékében szolgált, közölte az 

Ilosvai Városi Tanács. Szerhij Kopinecet 2024. május 19. óta tartották eltűntként nyilván, 

miután harci bevetésen vett részt Doneck megyében, a Pokrovszki járásban található 

Novoszelivka Persa település közelében. 2025. június 5-én sikerült azonosítani a katona 

holttestét és hivatalosan is elesettnek nyilvánították. 

 

IV. Potápi Árpád János Kollégium a Szelíd Lovas Népfőiskola szervezésében 
2025. június 18. – Karpat.in.ua 

Negyedik alkalommal szervezte meg a Potápi Árpád János Kollégiumot a nagyszőlősi Szelíd 

Lovas Népfőiskola. A képzésre, melynek célja a lovasközösség erősítése, a kárpátaljai 

lovaskultúra fejlesztése, vidékünk, Lemberg, Odessza, Zsitomir és Dnyipró lovasai, lovardák 

vezetői gyűltek össze. 

 

Irodalmi tárlatvezetés a Na’Conxypan Galériában 
2025. június 18. – KISZó 

A Kárpátaljai Magyar Képző- és Iparművészek Révész Imre Társasága (RIT) női tagjai 

csoportos kiállításának Múzsa & Ihlet című záróprogramjaként rendezték meg Beregszászban, 

a Na’Conxypan Galériában az irodalmi tárlatvezetést Shrek Tímea író, költő és Sz. Kárpáthy 

Kata író költő közreműködésével. Kulin Ágnes, a RIT elnöke köszöntőjében kifejtette, az 

alkalom a téli-tavaszi évad, négy kiállítást felölelő időszak zárása. – A négy kiállításon több 

mint ezer látogatónk volt, sok kárpátaljai óvodás, iskolás és nyugdíjas tekintette meg a tárlatot. 

Mi nagyon örülünk ennek, mert látjuk, hogy szükség van egy ilyen intézményre Kárpátalján, 

azon belül is a Beregvidéken. A mai hagyományteremtő rendezvény, hiszen a társművészet 

képviselőit hívtuk meg, Shrek Tímea írót, költőt és Sz. Kárpáthy Kata írót, költőt, a Kovács 

Vilmos Irodalmi Társaság tagjait. Azt szeretnénk bemutatni, hogy a kiállítás nemcsak egy 

megnyitóból áll, hanem sokkal többől. 

 

Tizenhetedik Viski Népzenei, Néptánc és Kézművestábor 
2025. június 18. – Karpat.in.ua 

Színvonalas zárókoncerttel fejeződött be a viski Fodó Sándor Közösségi Ház udvarán az idén 

immáron tizenhetedik alkalommal megszervezett Viski Népzenei, Néptánc és Kézművestábor. 

A programban több mint hatvan fiatal vett részt, akikkel a helyi és erdélyi muzsikusok, 

néptáncosok foglalkoztak. A program szakmai partnere a Hagyományok Háza Hálózat – 

Kárpátalja, támogatói a Hagyományok Háza, az Erdélyi Hagyományok Háza Alapítvány, 

valamint a Csoóri Sándor Alap volt. 
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Molnár István: meg kell tartanunk Kárpátalján a népi kultúrát 
2025. június 18. – Karpat.in.ua 

Megalakulása a táncház mozgalom Kárpátalján való elindításának, illetve számos, a népzene 

népszerűsítése iránt elhivatott személynek köszönhető: Perduk János, Pál István Szalonna, és 

nem kis szerepet játszott a Tiszapéterfalvai népzenei és néptánc-tábor. Azóta eltelt 10 év, a 

Csipkés zenekar fáradhatatlanul azon dolgozik, a magyar népi kultúra megmaradjon 

Kárpátalján. Molnár István prímással, akinek becenevéről nevezték el a bandát a kezdetekről, 

népi kultúránk átörökítésének fontosságáról beszélgettünk. 

 

MMÖNK-költségvetés 2025 – egyhangúlag, nagyobb vita nélkül 
2025. június 18. – Népújság 

A Muravidéki Magyar Önkormányzati Nemzeti Közösség (MMÖNK) Tanácsának júniusi 

ülésén a muravidéki nemzeti közösség idei költségvetésének első olvasatát tárgyalták meg és 

fogadták el egyhangúlag. Elfogadták a csúcsszervezet által alapított intézetek 2024-es 

zárszámadását is. Az MMÖNK Tanácsának ülésén elsőként az új tanácstag mandátumát 

erősítette meg a testület. A korrupcióellenes bizottság (KPK) ugyanis megállapította, hogy a 

polgármesteri és a csúcsszervezeti tagsági tisztségek egyidejű betöltése összeférhetetlen, emiatt 

Hodos Község polgármestere, Tamasko Denis lemondott tanácstagságáról az MMÖNK-ban. A 

hodosi magyar önkormányzat Könye Erikát delegálta az MMÖNK Tanácsába. 

 

Igazi élő búcsúi hangulat 
2025. június 18. – Népújság 

Dobronak Község Turisztikai Napjai idén is színes kavalkádot hoztak a Bakonaki-tó 

környékére: sportesemények, hagyományőrző és szórakoztató programok, helyi ételkínálat, 

helyi kézműves portékák, valamint a Tavi Tündér gyermekfesztivál várták az érdeklődőket. A 

rendezvénysorozat középpontjában – mint minden évben – a Vid-napi búcsú állt június 15-én. 

Az erdei Szent Vid-kápolnához és a csodaforráshoz – amelyről a legenda úgy tartja, visszaadja 

a látást – idén is sokan eljöttek. Bár a búcsús kínálat némileg szerényebb volt, mint korábban, 

az igazi, klasszikus „búcsúfia”, mint a bugyogós korsó, a mézesbáb csak itt szerezhető be. A 

Dobronaki ÖTE standjánál idén sem hiányzott a kolbász és a lángos. Szép hagyománynak 

számít, hogy a búcsúi szlovén és magyar szentmisét követően a zarándokok és más látogatók 

megszólaltathatják a fohászharangot. 

 

Megduplázódott a beérkezett projektek száma 
2025. június 18. – Népújság 

A Magyar Regionális Nemzetiségi Fejlesztési Intézet – PROfutura tavaly decemberben 

meghirdetett támogatási felhívására összesen 44 pályázat érkezett be: 4 a gazdasági és 

turisztikai, valamint 40 a mezőgazdasági szférából. Az összérték meghaladta az eredetileg 

rendelkezésre álló 200 millió forintot, amit a magyar külgazdasági minisztérium így plusz 33 

M
u

ra
vi

d
é

k
 

K
á

rp
á

ta
lj

a
 

https://life.karpat.in.ua/?p=245826&lang=hu
https://nepujsag.net/nemzetiseg/18216-mm%C3%B6nk-k%C3%B6lts%C3%A9gvet%C3%A9s-2025-%E2%80%93-egyhang%C3%BAlag,-nagyobb-vita-n%C3%A9lk%C3%BCl.html
https://nepujsag.net/muravidek/18222-igazi-%C3%A9l%C5%91-b%C3%BAcs%C3%BAi-hangulat.html
https://nepujsag.net/nemzetiseg/18218-megdupl%C3%A1z%C3%B3dott-a-be%C3%A9rkezett-projektek-sz%C3%A1ma.html


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. június 19. 

. 

 

millió forinttal megnövelt. A PROfutura Kft. honlapján közzétett támogatási felhívásra január 

15-ig lehetett jelentkezni vissza nem térítendő támogatásra az öt muravidéki magyarlakta 

község területéről gazdasági és mezőgazdasági fejlesztésekre. Berden Márió igazgató elmondta, 

hogy a megszabott határidőben 44 pályázat érkezett be, ebből 4 a gazdaságból, 40 a 

mezőgazdaságból, és mind a Lendvai község területéről. A pályázatok pontozása szerint 

támogatásban részesül mind a 4 benyújtott gazdasági projekt, míg a mezőgazdasági 

tevékenységből csupán 4 pályázat kapott támogatást, 31 forrásfüggő maradt, 5 pedig nem 

jogosult később sem támogatásra. 

 

Európa Tanács – ajánlások Szlovéniának 
2025. június 18. – Népújság 

Az Európa Tanács a regionális vagy kisebbségi nyelvek európai chartájának (ECRML) 

alkalmazásáról szóló jelentésében – melyet június 11-én tett közzé – a charta alkalmazásának 

ellenőrzéséért felelős szakértői bizottság több ajánlást fogalmazott meg Szlovéniának. Az 

Európa Tanács szakértői bizottsága megállapította, hogy a szlovén kormány 2021 óta ugyan 

biztosít forrásokat a magyar RTV-műsorok stúdiója személyzeti helyzetének javítására, de 

Szlovénia nem biztosít elegendő műsoridőt a magyar nyelvű műsorok sugárzására. 

Megjegyezték, Szlovénia köteles lenne fenntartani egy magyar nyelvű televíziós csatornát, de 

most mindössze heti négyszer félórás adás sugárzására ad lehetőséget, ami a szakértők szerint 

a kötelezettség nem teljesítését jelenti. 

 

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. június 18. – Kossuth Rádió 

 

Elindult a jelentkezés a Pozsonyi Magyar Szakkollégiumba. A 2016-ban alakult 

tehetséggondozó, közösségépítő, a felvidéki magyar értelmiségi utánpótlást támogató 

intézmény eleinte hároméves képzést biztosított, ami menet közben ötévesre bővült. Voda 

Zsófia igazgatót Haják Szabó Mária kérdezte. 

Átadták a Mathias Corvinus Collegium nagyváradi képzési központjának megújult épületét. A 

tavaly elkezdett munkálatokkal az ingatlant a modern oktatás és közösségi élet igényeihez 

igazították. Az összeállításban elsőként Nagy Tímeát, a nagyváradi központ vezetőjét halljuk. 

A temesvári Várbástya Egyesület sajtótájékoztatón ismertette a zentai Ci-Fi Civil Központtal 

közösen indított, főleg fiataloknak szóló programját, amely a fenntarthatóság jegyében, uniós 

támogatással, a román - szerb határon átívelő együttműködéssel valósul meg. Temesváron 
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kiemelkedő cél egy olyan ifjúsági központ kialakítása a Magyar Ház földszintjén, amely a 

program utolsó fél évében számos rendezvény lebonyolítását teszi lehetővé.  

Pedálos járműveket kaptak kárpátaljai ovisok. A Határtalan Segítség Alapítvány a Rolling Kids 

programban az elmúlt időszakban hirdette meg rajz- és fotópályázatát kárpátaljai óvodák és 

gyermekekkel foglalkozó intézmények számára. Idén elsősorban azokat az intézményeket 

buzdították a részvételre, amelyek eddig még nem kaptak járműveket a szervezettől. 

A muzslyai Hófehérke óvoda növendékeit fogadták a minap a helyi Önkéntes Tűzoltó 

Testületben. A kicsiknek bemutatót tartottak, sőt még egy kis körútra is elvitték őket a 

tűzoltóautóval.  Az összeállításban elsőként Bata Dezsőt, az Önkéntes Tűzoltó Testület elnökét 

halljuk. 

Vállajon Pünkösdkor tartották a Strudli fesztivált, amelyen a határ két oldalán élő sváb 

községek vettek részt. A települések asszonyai megmutathatták, hogy milyen finom sváb 

ételeket tudnak készíteni. Munkatársunk, Zsoldos Barnabás először a kálmándi asszonyokkal 

beszélgetett, majd a település polgármesterét, Sütő Imrét is mikrofonhoz kérte. 


